
关于中国 AFS 国际文化交流项目 

Introduction to AFS China 

 

AFS国际文化交流组织是一个由59个伙伴组成的全球性社区组织，主要通过交流

项目支持跨文化学习。AFS最早是在一战期间作为美国站地服务组织开始，当

时将近5000名年轻人自愿充当救护车司机。 

AFS is a global community of more than 59 partner organizations that support 

intercultural learning, principally through exchange programs. AFS began as the 

American Field Service during World Wars I, when nearly 5,000 young men 

volunteered as ambulance drivers.  

 
AFS项目在中国已经进行了34年。AFS 中国由中国教育部授权，中国教育国际

交流协会管理，是中国基础教育领域备受尊重的高中生和教师的跨文化项目。

它提供各种各样的项目，包括校本跨文化交流项目，教学助理，夏令营，教育

者交流和社区服务，时间跨度包括一整学年，一个学期或短期的交流。项目参

与者会住在当地志愿者接待家庭中，并在当地学校学习或在社区提供服务。到

目前为止，AFS中国已与全球50多个国家合作，并有将近6500位项目参加者。 

2014年，AFS中国以直选方式进入AFS国际组织，成为其正式伙伴。 



AFS programs have been in China for 34 years. Authorized by the Chinese Ministry 

of Education, administrated by China Education Association for International 

Exchange, AFS China is a well respected intercultural program for high school 

students and teachers in the basic education area in China. It offers various programs 

including school based intercultural programs, teaching assistant, summer camp, 

educator exchange and community service of one year, a semester or short-term 

exchanges. Program participants live in the volunteer host families of host country 

and study or provide service in the local schools or community. So far, AFS China 

has cooperates with more than 50 countries all over the world and having participants 

nearly 6,500. In 2014, AFS China has become the Affiliate Partner to AFS 

Intercultural Programs. 

 

2017-2018年成果 

AFS项目在中国经过35年的发展，如今在“志工委”已注册备案的个人会员已达

到4967人，派出总人数达到3720人，接待总人数共4505人，接待家庭人数也已

突破4357家。在国际平台上，志工委与37个伙伴组织开展项目，在国内，共有

27个地方办和146个项目学校参与项目工作。 

 

AFS在常外和常外附属双语 -- 目前在我校，开展了包括AFS来华学生接待项

目，AFS接待家庭项目，后期也会陆续推出AFS高中生出国交流年度项目。各位

家长和同学们，如果对AFS接待家庭项目感兴趣可以提前来我校报名，每年4-5

月都会有一批年度和三个月项目的交流生资料发至我校，这样便于提前安排交

流生家庭。 

AFS at CFS&CBS – Now for both two schools, we have AFS host exchange students 

program and host family program. Later, we’ll also have exchange student program 

going abroad for our high school students. If any parents and students interested in the 

AFS host family program, you can start to sign up in advance. There are always a few 

exchange students’ information sent to our school every April and May for next 

academic year, then we can start to arrange the host family. 


